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Toró T.  Tibor,  az Erdélyi  Magyar Néppárt elnöke csütörtökön megnyitotta a Kolozsvári  Magyar
Napok ideje alatt működő Part Sátrat, melyet a Néppárt, az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács, a Minta
ifjúsági szervezet és a Kolozsvári Magyar Állampolgárok Klubja működtet. Az első napon a kettős
állampolgárság és a honosítás helyzetét vizsgálták.

Toró T. Tibor, a Néppárt elnöke és Sándor Eszter, a Minta alelnöke a Part Sátor megnyitóján

A pártelnök köszöntőjében elmondta: a Part Sátor remek példája annak, miként tud a politika közel
kerülni  az  emberekhez.  Mivel  az  idei  fesztivál  mottója  az  „Óperencián innen és  túl”,  ezért  a
szervezők úgy gondolták, szükség van egy olyan partra, ahol a megfáradt fesztiválozók kiköthetnek:
innen a programsátor elnevezése. A politikai előadásoknak és interaktív foglalkozásoknak helyet
adó tematikus sátor 12.00 és 17.00 óra között várja az érdeklődőket, aki pedig aláírásával szeretné
támogatni Szilágyi Zsolt államelnökjelölt indulását, az megteheti a Kolozsvári Magyar Napok több
pontján (a felállított standoknál), vagy a Part Sátor bejáratánál.

A  csütörtöki  nap  első  nemzetpolitikai  témában  szervezett  előadása  a  kettős  állampolgárság
helyzetét  vizsgálta.  Meghívottként  jelen  volt  Wetzel  Tamás  nemzetpolitikáért  felelős  helyettes
államtitkár,  Magdó János főkonzul  és Bitay Levente kolozsvári  konzul.  Soós Sándor,  az Erdélyi
Magyar  Néppárt  Kolozs  megyei  elnöke,  a  beszélgetés  moderátora,  elmondta:  szervezőként
fontosnak tartotta, hogy a Kolozsvári Magyar Napok idején is szót ejtsenek a honosítási folyamatról,
mely az elmúlt időszak egyik kiemelt nemzetpolitikai megvalósítása volt.



Bitay Levente, Magdó János, Wetzel Tamás és Soós Sándor

Wetzel Tamás, aki az előző kormányzati ciklusban a honosítás koordinálásával megbízott miniszteri
biztos volt, Soós Sándor kérdésére elmondta: a 2010-es kormányváltás után rögtön felkérték az új
állampolgársági törvény megírására. Komoly feladatnak bizonyult az új rendszer működtetéséhez
szükséges  közigazgatási  apparátus  átszervezése,  de  Wetzel  elmondása  szerint,  a  vártál  is
zökkenőmentesebben működött  a honosítási  folyamat.  A helyettes államtitkár elmondta:  eddig
körülbelül 660 ezren kérvényezték a magyar állampolgárságot, melyből nagyjából 400 ezer kérelem
Erdélyből érkezett. A budapesti politikus emlékeztetett Semjén Zsolt tusnádfürdői nyilatkozatára,
melyben a miniszterelnök-helyettes elmondta: a jelenlegi kormányzati ciklus végére el szeretnék
érni az egymilliomodik új magyar állampolgár lélektani számát. A magyar állampolgárság technikai
előnyei  kapcsán  Wetzel  leszögezte:  nincs  kétfajta  magyar  állampolgárság,  így  mindenki
egyenrangú tagja a magyar közösségnek, noha vannak olyan magyarországi eljárások, melyekhez
lakcímkártya vagy épp egészségügyi biztosítás is szükséges. A helyettes államtitkár megköszönte a
Demokrácia Központok munkáját, melyek nélkül – elmondása szerint – nem működött volna ilyen
gördülékenyen a honosítás.

Magdó János leköszönő főkonzul csatlakozott Wetzel Tamás szavaihoz: ő is kiemelt fontosságú,
nemzetpolitikai szempontból felbecsülhetetlen értékű döntésnek nevezte a könnyített honosítási
eljárást.  A  csütörtöki  előadáson  beszámolt  arról  is,  hogy  nem sokkal  ezelőtt  haladta  meg  a
kolozsvári konzulátus a 90.000-ik állampolgársági kérelmet, s az erdélyi statisztikákat figyelembe
véve elmondható: minden harmadik magyar egyben magyar állampolgár is.

Bitay Levente a kihelyezett konzuli napok fontosságát hangsúlyozta. Elmondása szerint céljuk minél
több, a konzuli kerülethez tartozó településre eljutni, ezzel is megkönnyítve a kérvényezők dolgát.

Az  előadás  végén Soós  Sándor  megköszönte  a  konzulátusnak  az  eddig  elvégzett  munkát,  és
biztosította a jelenlévőket arról, hogy továbbra is támogatják a magyar kormány nemzetpolitikai
célkitűzéseit, és korábbiakhoz hasonlóan segítik a honosítási folyamatot.
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